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1/1/  października odbyła się uroczysta gala obchodów jubileuszu 20 lot Programu Odnowy Wsi w Województwie
V V Opolskim. Do filharm onii w stolicy województwo zaproszono z gm iny Strzelce Opolskie burmistrza Tadeusza Goca oraz 

przedstawicieli sołectw Kodlub-Wieś i Rozmierz. Liderki Gabrielo Puziki Różo Willim otrzymały z rgk marszałka Andrzeja Buły medale 
„20 Lat Odnowy Wsi" oraz listy gratulacyjne od posła no Sejm RP Ryszarda WHayńskiego. Sołectwo Kodłub-Wieś pokazało również 
swojg wystawęXX-lecio Odnowy Wsi w Kadłubie, o przybyłych gości częstowaliśmy kadłubskimi smakołykami.

Gabrielo Puzik
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1 Rubryka
kierownika

C O  PRZESZŁO DO KOWR OD 1 WRZEŚNIA?

Krajowy Ośrodek 
Wsparcia Rolnictwa

1 września br. powstał Krajowy Ośrodek 
Wsparcia Rolnictwa (KOWR). Jednocześ
nie przestały istnieć dwie agencje rolne: 
Agencja Rynku Rolnego oraz Agencja 
Nieruchomości Rolnych. Zadania związa
ne z rozwojem obszarów wiejskich przeszły 
do KOWR, natomiast pozostałe przejęła 
Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji 
Rolnictwa (ARiMR) i tym samym stała się 
jedyną agencją płatniczą dla Wspólnej 
Polityki Rolnej w Polsce.

Bernard Kusidło

WIĘCEJ INFORMACJI NA 
STRONACH INTERNETOWYCH:

http:/7wvv^v.minro .gov.pl/ 
htłp://V/ww .orr.gov.pl/ 
http://www.onr.gov.pl/ 

http://vww.a'imr.gov.pi/

źródło: www.anr.gov.pl
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orodwkCĵ  v;r^a

• non'oind crodukc** 
cukłu

• I J1 W y > iC r iO IT t O C i»

• łvs omy
• rRCW?.2,
- crot;iM;n '.dtoliiy
- W>p:3'dC ctlo 

oszczcłc^y

AGENCJA
RYNKU
ROLNEGO

• rrsyjskk*

I cn^ionlzacji |:»'::«<:hjceriti.vw

• dor> łn łv dr>

• i .7nnv.Tini«t p̂ ^on.łr.ftnT.-wfT/ny-h
i b ' zvwqzk6v.*

• kn^>'iO/VC oziełenb rtcrA-c^cyjr.c

Krajowy Ośrodek
Wsparcia Rolnictwa

y V

AGENCJA
NIhRUCHOMOŚCi
R O L N Y C H

.'oocjri ANR, <i v.f >/<;/b(jó

rori\^V VV a$nosd R<*ne‘ 
Sk'3i:*i.‘ rcr.s^-A^o: cfo^ź-rtw ci i sp^zccsciż

• •Avda'wanic d e cyzji
<i<lr''i fi 5hc::y.ny<:n :i:>ly<:/(̂ ::yc;li 
obrotc ar^don' rolny n  Polsce 
!u<j R)

• iKicIzćr rn:id >o:-k':rV -'CKlowti 
t c  i  Ir. łw n  jv/r ly c  11 Cl U i. ł cdcvdi 
?w‘err(ł n'">spo<ni-jRk'r.O
oszozc gćl-̂ yiT Z’'a:r:Z':mi ‘:lb 
tKw:K>c.<: ic

• ud;;clciMC uciiwcb c. jei tocy 
ll••(Jrlsovvei n;> '.ili/yn<iriiB
lntlo$t\ kKiiy r,c h wieis >dch

• w^soć-lłyocoz scf^-ytipncni 
w zakrcssio •'locclplołinyio 
pv(jk::/yvv::nk: gi.i' l<:w

MIESIĘCZNIK SOŁECTWOMANIA 
Wydawca: Gmma Strzelce Opolsiue 
Redaktor rtaczelny: Sylwia Wieczorek 
Skład: Aneta Kansy 
Druk: Drukamia29.pl
Przygotowanie i opracowanie materiałów:
Referat Roiructwa Urzędu Miejskiego w  Strzelcach OpoIsMch
rikastfzelceopolskie pi 
Rej.Pr.7ł6

Trzy aktywne lata

D banie o formę i wygląd to specjal
ność pań z Rozmierki. Z wielkim 
zaangażowaniem spotykają się na ćwicze

niach gimnastycznych dwa razy w tygodniu 
i to już od trzech lat. Z tej okazji wykonały

tort „fit” który bez żadnych wyrzutów 
sumienia mogły zjeść i czuć się nadd lekko.

Wszystkie chętne panie i panów za
praszamy do wspólnej aktywności w każdy 
wtorek i czwartek o godzinie 19.00 do 
świetlicy wiejskiej w Rozmierce.

EK

http://www.onr.gov.pl/
http://vww.a'imr.gov.pi/
http://www.anr.gov.pl
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Gaz zamiast węgla?

P olska Spółka Gazownictwa jest naj
większą ze spółek Grupy Kapitałowej 
PGNiG. Od 1 lipca -  zgodnie z pakietem 

porozumień podpisanym między zarzą
dem spółki a stroną społeczną -  wdrażana 
jest nowa strategia działalności PSG. Jej 
wprowadzenie oznacza poważną przebu
dowę modelu dystrybucji gazu w Polsce. 
W tę strategię wpisuje się także oświad
czenie Gminy Strzelce Opolskie, która jest 
zainteresowana powstaniem odcinka dy
strybucyjnej sieci gazowej w naszej gminie 
i w tym celu umożliwia PSG prowadzenie 
badania rynku celem podjęcia decyzji 
o powstaniu gazociągu na terenie gminy. 
20 września takie spotkanie odbyło się 
w sołectwie Szymiszów-Osiedle. Ze strony 
PSG o. Krapkowice w spotkaniu uczestni
czył p. Andrzej Witkowski oraz p. Witold 
Korus. Do Domu Spotkań przybyło około 
40 mieszkańców Szymiszowa i Suchej. Na 
wstępie p. Andrzej Witkowski przekazał 
ogólne informacje o Polskiej Spółce Gazo
wnictwa oraz o nowej strategii działalności 
PSG. Przechodząc już bardziej do szcze
gółów, przekazał informacje dotyczące 
bezpośrednio mieszkańców Szymiszowa 
i Suchej: o możliwościach powstania

gazociągu, o technicznych warunkach 
przyłączenia do gazociągu przesyłowego, 
wymaganych dokumentach, kosztach 
przyłącza i eksploatacji sieci, ewentualnych 
terminach rozpoczęcia inwestycji. Obecni 
na spotkaniu mieszkańcy zadawali wiele 
pytań. Oczywiście głównie dotyczyły one 
kosztów związanych z korzystaniem z sieci 
gazowej, ale dopytywano także o konieczną 
ilość odbioru gazu, programy wsparcia przy 
wymianie kotłów grzewczych, stan infra
struktury drogowej, która została na nowo 
odtworzona po zakończeniu budowy sieci 
kanalizacyjnej, o systemy wentylacji i bez
pieczeństwo użytkowników gazu ziem
nego. Podsumowaniem spotkania jest 
wniosek, że mieszkańcy miejscowości 
Szymiszów i Sucha do końca roku mogą 
składać deklaracje zainteresowania do 
przyłączenia swojej nieruchomości do sieci 
gazowej. Na ich podstawie PSG dokona 
analizy warunków ekonomicznych budo
wy gazociągu dla tych miejscowości. 
Deklaracje w wersji papierowej będą do 
odbioru u Henryka Skowronka, sołtysa 
Szymiszowa-Osiedla, w wersji elektro
nicznej są dostępne na stronie internetowej 
Spółki: www.psgaz.pl.

Henryk Skowronek

Sucha na Szlaku 
Cysterskim

W  minionych latach mieszkańcy Su
chej mieli okazję zwiedzić obiekty 

cysterskie w Jędrzejowie i Krzeszowie. 
W związku z tym postanowiliśmy 7 paź
dziernika zorganizować wyjazd do Hen
rykowa i Barda Śląskiego oraz 19 
października rowerami do Jemielnicy. 
Wyjazdy te spotkały się z zainteresowaniem 
różnych grup wiekowych naszych miesz
kańców. Dzięki pomocy Komisji ds. Pro
filaktyki Uzależnień mogliśmy zaoferować 
uczestnikom alternatywne, niezwykle 
atrakcyjne i pożyteczne spędzenie czasu. 
Wyjazd rowerowy do Jemielnicy łączył 
aktywność ruchową uczestników, inte
grację mieszkańców i podziwianie złotej 
polskiej jesieni w lasach pomiędzy Podbo- 
rzanami a Gąsiorowicami. Na miejscu 
czekała na nas smaczna kiełbaska z grilla, 
ciepłe bułeczki i gorąca herbata. Po Kla
sztorze Cysterskim w Henrykowie oprowa
dzał nas ksiądz proboszcz (cysters), a w Je
mielnicy -  Piotr Michalik. Obie opowieści 
przybliżyły nam historię poszczególnych 
opactw cysterskich, które okazały się wręcz 
pasjonujące. Bardzo serdecznie dziękujemy 
wszystkim uczestnikom wyjazdów i oso
bom, które przyczyniły się do ich orga
nizacji. Myślami jesteśmy już w kolejnych 
miejscach, które zamierzamy wspólnie 
zwiedzić.

Regina Skowronek

Dzień Seniora 
w Rożniątowie

29 października sołtys i rada sołecka 
wspólnie z mniejszością niemiecką zorga
nizowali Dzień Seniora dla mieszkańców 
powyżej 70. roku życia. Pięknie spędziliśmy 
czas przy kawce, cieście, smacznej kolacji 
i muzyce. Serdecznie dziękujemy paniom, 
które przygotowały poczęstunek. Warto 
wyjść z domu, spotkać się i wspólnie 
spędzić czas.

Karol Bischoff

http://www.psgaz.pl
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Kadłub w stolicy

W  sobotę 14 października wczesnym 
rankiem aktywni mieszkańcy 

sołectwa Kadłub-Wieś wybrali się pocią
giem Pendolino do Warszawy. Warszawa 
przywitała nas słońcem, pojechaliśmy więc 
na punkt widokowy na 30. piętro Pałacu 
Kultury i Nauki. Widok był wspaniały, 
żadnych mgieł. Następnie pojechaliśmy 
taksówkami do Królewskich Łazienek. Tam 
spacerkiem zwiedziliśmy park, a także 
Pałac na Wodzie, Belweder, pomnik 
Fryderyka Chopina i wiele innych atrakcji. 
Następnie przemieściliśmy się na Kra
kowskie Przedmieście, aby odwiedzić Pałac

Prezydencki, zabytkowe gmachy Uniwer
sytetu Warszawskiego itd., aż doszliśmy 
na Stare Miasto. Byliśmy trochę zmęczeni 
i głodni, więc zjedliśmy posiłek w restaura
cji „Polka” -  u pani Magdy Gessler. 
Następnie zwiedziliśmy Zamek Królewski 
i Starówkę, wstąpiliśmy też do podziemi, by 
zobaczyć warszawskie metro. Idąc w kie
runku Dworca Centralnego, przeszliśmy 
przez plac Defilad, odwiedziliśmy Grób 
Nieznanego Żołnierza, a potem słynne 
„Złote Tarasy”. Bardzo zmęczeni, ale zado
woleni, w nocy wróciliśmy do Kadłuba.

Gabriela Puzik

Dożynki 
w Kalinowicach

T egoroczny sezon żniwny w Ka
linowicach zakończył się trady
cyjnym festynem dożynkowym, który 

zorganizowano 16 września. Festyn 
poprzedził mecz piłki nożnej pomiędzy 
kawalerami a żonatymi, który zakończył 
się zwycięstwem drużyny żonatych. Po 
sportowych emocjach przyszedł czas na 
część oficjalną. Wszystkich przybyłych 
powitała sołtys Edyta Skrzypczyk. Wśród 
gości byli: starosta strzelecki Józef Swa
czyna, burmistrz Tadeusz Goc, radni rady 
miejskiej Stanisław Pawlik i Henryk 
Skowronek. Starostami dożynek byli 
Natalia Kuczera i Marcin Jontza. W dal
szej części uroczystości ks. Jan Paweł 
Sacher pobłogosławił i poświęcił chleb 
z tegorocznych zbiorów, który podzielono 
i rozdano wśród wszystkich przybyłych. 
Po części oficjalnej przyszedł czas na 
zabawę. Na scenie zaprezentowali się 
uczniowie z ZPO w Kalinowicach ze 
specjalnym programem artystycznym. 
Wiele atrakcji dla dzieci przygotował 
klaun Dyzio. Najmłodsi rywalizowali 
w grach i konkursach. Festyn zakończył 
się zabawą taneczną z zespołem Lovers, 
która trwała do późnych godzin nocnych. 
Korzystając z okazji, sołtys i rada sołecka 
pragną podziękować wszystkim spon
sorom za wsparcie finansowe, a miesz
kańcom -  za pomoc w organizacji festynu.

Edyta Skrzypczyk

W pięknej Saksonii

W  dniach 25-27 września sołtysi 
Gabriela Puzik i Karol Bischoff 

uczestniczyli w zagranicznych warsztatach 
edukacyjnych „Dobre praktyki z zakresu 
ochrony przyrody i bioróżnorodności na 
obszarze Wolnego Kraju Saksonia”. Były to 
bardzo ciekawe warsztaty teoretyczne, 
a także praktyczne. Na pewno wiele za
stosowanych w tym niemieckim landzie 
praktyk wprowadzę w sołectwie Kadłub- 
Wieś.

Gabriela Puzik
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Wieści ze Szczepanka

W  sobotę 30 września dzieci ze 
świetlicy wiejskiej witały jesień 

na boisku sportowym. Gościliśmy także 
dzieci ze świetlicy w Dziewkowicach. Było 
ognisko, pieczenie ziemniaków, chleba 
i kiełbasek. Bawiliśmy się w różne gry i za
bawy na boisku. Z niektórymi dziećmi 
przybyli rodzice, którzy również chętnie 
brali w nich udział. Jak na początek jesieni 
pogoda dopisała, było ciepło i słonecznie. 
Po zakończonej imprezie na boisku dzieci 
wróciły do świetlicy, aby tam wspólnie dalej 
się bawić, korzystając z urządzeń znaj

dujących się w świetlicy i oczywiście z pra
cowni komputerowej. Słodki poczęstunek 
i napoje zapewniła rada sołecka. Uczestnicy 
zabaw i ich rodzice byli bardzo zadowoleni. 
Taką imprezę zorganizujemy zapewne 
również w przyszłym roku.

We wrześniu członkowie rady sołeckiej 
wraz z sołtysem pracowali przy pielęgnacji 
zieleni wokół świetlicy. Przycięto krzewy 
tworzące żywopłot, posprzątano chodnik 
i zatokę autobusową przy świetlicy, a także 
wiaty autobusowe.

Agnieszka Knapik

Festyn rodzinny w Szymiszowie-Wsi

M imo deszczowej, wręcz ulewnej 
pogody 23 września na terenie OSP 
w Szymiszowie odbył się festyn rodzinny. 

Na początku czas umilały nam przecu- 
downe przedszkolaki z Szymiszowa. 
Następnie zostaliśmy zaczarowani przez 
magika Michała Sośniaka, który zabawiał 
zarówno dzieci, jak i dorosłych. Wieczorem 
bawiliśmy się z Suskimi Skowronkami, 
a zabawę prowadził Zespół Holidays. 
Podczas festynu mieszkańcy zostali po
częstowani kawą, ciastem, chlebem ze

smalcem i ogórkiem oraz pyszną fasolką po 
bretońsku ugotowaną przez kucharzy 
z DPS-u w Szymiszowie. Pomiędzy wy
stępami zaproszonych artystów odbywały 
gry i konkursy rodzinne. Uroczystość 
zorganizowano przy współpracy sołtysa 
i rady sołeckiej, koła DFK, OSP oraz 
biblioteki i świeUicy w Szymiszowie. Dzię
kujemy również wszystkim sponsorom za 
wsparcie naszego festynu.

Anna Dudziec

Rożniątowianie pływali po Odrze
9 października mieszkańcy Rożniątowa 

wzięli udział w rejsie po Odrze zorgani
zowanym przez kolo mniejszości nie

mieckiej wraz z radą sołecką. Choć trochę 
wiało, deszcz nie padał i w miłej atmosferze 
mogliśmy się częstować grillem, kawą

i ciastem oraz oczywiście podziwiać piękne 
jesienne krajobrazy.

Karol Bischpff
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Rajd na 132 łapy
21 września w Szymiszowie-Wsi odbył 

się Szymiszowski Rajd z Psami. Do wspól
nego spędzenia wolnego czasu w towarzy
stwie czworonogów zaprosiła mieszkańców 
wsi rada sołecka wraz z Przychodnią 
Weterynaryjną Fauna -  Jakub Borkowski 
oraz Stowarzyszeniem Strzelce Zwierzę
tom. Po wspólnej wędrówce na dystansie 7 
km wszyscy uczestnicy rajdu (39 osób i 33 
psy) biesiadowali razem przy kawie i pysz
nych ciastach upieczonych przez gospo
dynie z Szymiszowa.

W czasie spaceru każdy z uczestników 
miał możliwość wylosowania cennych 
nagród, wśród których były między 
innymi: zabieg sterylizacji i kastracji, 
komplet szczepień, środki na odrobaczenie 
i odpchlenie ufundowane przez przy
chodnię Fauna, a także inne smakowite 
i praktyczne upominki zarówno dla pupili, 
jak i ich opiekunów. Wielu z właścicieli 
skorzystało również z możliwości oznako
wania swojego pupila mikroczipem. Na za
kończenie sobotniego popołudnia w pięk
nej jesiennej aurze wszyscy zgodnie 
stwierdzili, że pomysł wspólnego spacero
wania był strzałem w dziesiątkę i z pew
nością trzeba go powtórzyć.

Magdalena Żelazna

Spotkanie DFK 
w Rozmierce

W  piękne niedzielne popołudnie 15 
października w świetlicy wiejskiej 

zebrało się liczne grono członków DFK 
z Rozmierki. W spotkaniu uczestniczyło 
w sumie 48 osób. To była dobra okazja, by 
porozmawiać i powspominać dawne czasy 
przy pięknej muzyce.

Józef Suchan

Oktoberfest 
w Szymiszowie

W  sobotę 14 października w Szy- 
miszowie-Wsi było prawie jak 

w Monachium, ponieważ odbywało się tu 
organizowane po raz pierwszy święto piwa. 
Przybyli goście bawili się przednio w sali 
weselnej Cynamon przy suto zastawionych 
stołach. W czasie trwania imprezy prze
prowadzone zostały również konkursy, 
w których można było wygrać kufle o obję
tości 1 litra (prawie jak bawarski Mass) -  
Królem Piwa został pan Erwin W. Nie
którzy z przybyłych gości byli ubrani 
w piękne stroje bawarskie. Wieczór umilali: 
Seweryn, Simona i Denis oraz orkiestra 
dęta Companieros z Warmątowic. Orga
nizacją imprezy „Auf bayerische Art -  
Treffen der Generationen” zajęła się mniej
szość niemiecka -  koło DFK w Szymi- 
szowie-Wsi w ramach projektów z VdG: 
„Konsolidierung der Begegnungsstatten”.

Gabriela Mandok
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Wianki, stroiki 
i papierkowe cuda 
na warsztatach 
w Kadłubie

17 października na warsztatach „Kadłub 
-  muzeum bez murów” z programu 
„Łączymy pokolenia” młodzież, mamy 
i babcie wykonały jesienne wianki ozdobne 
na drzwi, a mniejsze dzieci -  jesienne stro
iki w pojemnikach po dżemie. Wszystko 
udało się znakomicie.

We wtorek 24 października -  w świa
towym dniu origami -  na kolejnych 
warsztatach tworzyliśmy różne piękne 
„papierkowe cuda” Odwiedziła nas TYP 
Opole, aby to udokumentować i pokazać 
w „Kurierze Opolskim” i „Teleexpressie” 
Poczęstunek był współfinansowany z fun
duszy projektu gminnego.

Gabriela Puzik

Wspomnienia 
z dożynek wiejskich

W  tym roku mieszkańcy Płużnicy 
Wielkiej obchodzili dożynki wiej

skie 23 września. Pogoda tego dnia była 
dość kapryśna, jednak frekwencja była 
wysoka. Wśród tegorocznych atrakcji 
przygotowaliśmy pokaz magii oraz mecz 
piłki nożnej. Uczestnicy zmagali się z desz
czem z uśmiechami na twarzach. Dzięku
jemy za przybycie i zapraszamy za rok 
ponownie.

Iw om  Parusel
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Brzezina dotknięta wichurą

W  nocy 2 5 na 6 października około 
godz. 22.15 silne podmuchy wiatru 

wyrwały z korzeniami jedną z lip rosnących 
przy ulicy Lipowej, całkowicie blokując 
drogę i stwarzając zagrożenie budynku 
sąsiadującego z miejscem zdarzenia. Po 
wezwaniu straży pożarnej jako pierwsza 
pojawiła się jednostka OSP Warmątowice, 
następnie PSP w Strzelcach Opolskich. 
Trudne warunki atmosferyczne uniemożli
wiły prowadzenie akcji, miejsce zostało 
odpowiednio zabezpieczone i oznakowane, 
by nie powodować zagrożenia. W godzi
nach porannych w miejscu zdarzenia 
zjawiły się jednostki OSP Strzelce Opolskie 
i PSP Strzelce Opolskie i udrożniły trasę.

Do akcji został wezwany specjalny wóz 
2 wysięgnikiem z PSP Kędzierzyn-Koźle, 
dzięki któremu można było sprawnie, 
a przede wszystkim bezpiecznie prze
prowadzić akcję. Jako mieszkańcy sołectwa 
Brzezina pragniemy wyrazić słowa podzię
kowania dla wszystkich strażaków bio
rących udział w akcji za trud i poświęcenie 
oraz profesjonalizm w wykonywanych 
czynnościach. Podziękowania kierujemy 
także do RSP Brzezina, która pomogła 
w usuwaniu resztek drzewa i uporządko
waniu miejsca po przeprowadzonej akcji.

Roman Bem

„Witacze” w Suchej

W  sobotę 14 października nasi 
strażacy zamontowali tzw. witacz. 

Pierwsza sztuka stanęła przy drodze pro
wadzącej do Rozmierzy. Następne powsta
ną wkrótce, kolejno na drogach w kierunku 
Suchodańca, Szymiszowa oraz przy wjaz
dach do wsi przy drodze krajowej.

Regina Skowronek

Nowe urządzenia dla 
dzieci w Kalinowicach

W  ramach realizacji zadań funduszu 
sołeckiego w ostatnich dniach 

w Kalinowicach przybyło kilka urządzeń 
do zabawy dla dzieci (huśtawka, bujak, gra 
kółko-krzyżyk). Urządzenia te zainstalo
wano na terenie miejscowej szkoły i przed
szkola. Z zakupu cieszą się najmłodsi, gdyż 
urządzenia sprawiają im wiele radości i za
chęcają do ruchu na świeżym powietrzu.

Edyta Skrzypczyk


